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Ştiri  
de la  
Primăria 
Piteşti

În ultimul timp au apărut tot mai multe 
persoane certate cu legea, care se dau 
angajaţi de la diverse instituţii publice, 
încercând să păcălească cetăţenii. Pri-
marul Tudor Pendiuc îi roagă pe locuitorii 
Piteştiului să-i legitimize şi dacă au dubii 
să sune de urgenţă la 112. „Iar dacă nu au 
legitimaţie să le închidă uşa în nas”, a con-
cluzionat primarul. 

În utimii ani astfel de persoane spu-
neau că sunt de la Salubritate, de la Par-
chet, Apă Canal sau chiar de la Primăria 
Piteşti. Unii dintre ei cereau mai multor 
persoane câte un bidon de apă, vărsau 
conţinutul, strângeau sticlele de plastic pe 
care le vindeau ulterior.

Au fost create 60 de locuri de parcare 
pe Strada Traian şi alte 60 pe strada Crinu-
lui. Urmează ca alte locuri de parcare să fie 
create în celelalte zone ale municipiului. 

Asociaţiile de proprietari colectează 
bani de la cetăţeni pentru salubritate, apă 
caldă, apă rece, canal. La salubritate sunt 
3 500 000 de lei restanţe, iar la termofi-
care, 7 000 000 de lei. Confrom primarului 
Tudor Pendiuc, asociaţiile de proprietari 
achită întâi la apă şi canal, apoi la termo-
ficare. Primarul este de părere ca să fie 
achitate cheltuielile în funcţie de sumele 
încasate de la locatari. „Să găsim variante 
ca întreţinerea să fie plătită la zi”. 

În 30 august a. c. parlamentarul eu-
ropean Victor Boştinaru a participat, la 
Piteşti, la o întâlnire cu primarul Tudor Pen-
diuc, viceprimarul Laurenţiu Zidaru, direc-
torii din Primăria Piteşti şi a purtat discuţii 
legate de reabilitarea termică a blocurilor. 
Primarul Tudor Pendiuc îşi doreşte o reabili-
tare completă a acestora, adică a subsolu-
lui, termopanelor, placării zidurilor ş. a.

La sfârşitul lunii august a. c. primarul 
Tudor Pendiuc a participat la Bucureşti, la 
Ministerul Finanţelor, la o discuţie privind 
fondurile adminitraţiei centrale: „Arier-
atele administraţiei centrale au stagnat. 
Ministerul de Finanţe este pus în situaţia 
de a lua măsuri pentru a reduce arieratele, 
adică restanţele neachitate până la 90 de 
zile. Noi, administraţia din Piteşti, nu avem 
arierate, datorii mai mari de 90 de zile. Min-
isterul de Finanţe a venit cu un nou proiect, 
bun, de bun simţ. Va fi o ordonanţă de gu-
vern care să modifice legea administraţiei 
publice locale”, a menţionat Tudor Pendiuc. 

Primarul Tudor Pendiuc a fost pr-
ezent la comisia de împrumuturi pentru 

administraţia locală, unde s-au aprobat 
două împrumuturi pentru cofinanţare pen-
tru Cotmeana (pentru apă, canal, centru de 
îngrijire copii) şi pentru Bârla (reabilitare 
şcoli la Urluieni şi Mozăceni). Valoarea proi-
ectelor este de 1 250 000 de lei, respective   
6 000 000 lei. Potrivit primarului Piteştiului, 

„pentru cofinanţare nu există plafon.” 

178 de elevi au luat note peste 9,50 la 
bacalaureat şi peste 9,80 la examenul de 
admitere la liceu.  Toţi au fost premiaţi, la 
Universitatea „Constantin Brâncoveanu”, 
de primarul Tudor Pendiuc în prezenţa min-
istrului Educaţiei, Ecaterina Andronescu şi 
a rectorilor Ovidiu Puiu (UCB) şi Ionel Didea 
(USP). 

Primarul Tudor Pendiuc îi îndeamnă 
pe locuitorii Piteştiului să îşi facă asigu-
rarea obligatorie a locuinţelor împotriva 
cutremurelor, alunecărilor de teren şi 
inundaţiilor, întrucât va fi nevoit să aplice, 
conform ligislaţiei în vigoare, amenzi: „Dacă 
nu-s făcute asigurările, amendăm. Dacă 
nu amendăm, ne amendează alţii pe noi. 
Faptul că asiguri casa este un lucru bun, 
dar firmele de asigurări să găsească nişte 
drumuri mai fluide decât sunt acum privind 
despăgubirile. Îi îndemn pe cetăţeni să îşi 
asigure locuinţa. Eu nu ştiu cine e asigurat 
şi cine nu, pentru că baza nu o am eu, o 
are PAD-ul. Ei trebuie să-mi dea cetăţenii 
neasiguraţi”, a conchis primarul Pendiuc. 

Grădina Zoologică Piteşti a achiziţionat 
o pereche de cămile, una de canguri şi o fam-
ilie de maimuţe. Animalele, achizioţionate 
de la Grădina Zoologică Vezsprem (Ungar-
ia), vor intra în colecţia grădinii piteştene 
luna aceasta, vor sta două săptămâni în 
carantină după care se vor alătura celorla-
lte vieţuitoare. 

Primarul Tudor Pendiuc cere scuze locu-
itorilor din zona Craiovei pentru disconfortul 
produs o dată cu lucrările la trotuare, spaţii 
verzi, şosea. Astfel de lucrări se efectuează 
şi pe Crinului, Sfânta Vineri, George Coşbuc 
etc. De asemenea, îi asigură pe cetăţeni că 
la baza de agrement din Trivale nu este 
niciun fel de problemă, bazinul  nu alunecă, 
aşa cum s-a insinuat.Pentru grădiniţa de la 
Şcoala Nr. 1 Piteşti mai este nevoie de 60 
000 de lei pentru finalizarea lucrării. Con-
form primarului Tudor Pendiuc, „grădiniţa 
trebuie să intre în circuitul preşcolar”. Copiii 
o aşteaptă cu nerăbdare. 

Pentru creşa de la Şcoala Nr. 10 Piteşti 
mai este nevoie de 500 000 de lei. Există 

posibilitatea ca 1 400 de lei să vină de la 
Ministerul Educaţiei. 

Primarul Tudor Pendiuc a paricipat, la 
Bucureşti, la dezbaterea „Dezvoltarea unui 
sistem de monitorizare a indicatorilor de 
performanţă din sectorul serviciilor comu-
nitare”.

Primarul Piteştiului solicită ca preţul 
arbuştilor care au depăşit un anumit di-
ametru să fie redus. „În Piteşti este nec-
esar ca arborii din pepinierele noastre să 
fie plantaţi. Voi solicita să fie redus preţul, 
pentru că au depăşit grosimea de 7-8 cm 
diametru. Vom planta şi bulbi de lalea 
înainte să vină prima zăpadă.”

A fost ruptă şi bariera de pe strada 
Teilor, cea care duce în Trivale. „Vom monta 
camere de luat vederi, urmărite pe server 
la Poliţia Naţională. Sunt psihopaţi care se 
dedau la tot felul de gesturi obscene”, a 
precizat primarul Tudor Pendiuc. 

În preajma bisericilor, a spitalelor şi a 
cimitirelor nu vor mai exista semne de ridi-
care a maşinilor. Acolo unde sunt parcate 
neregulamentar şi există şi semnul de in-
terzis, vor fi ridicate.

Municipalitatea doreşte să definitiveze 
toate aspectele în privinţa închirierii lo-
curilor de parcare în Piteşti. La momen-
tul actual sunt multe locuri ocupate de 
autoturisme care sunt de vânzare, unele 
sunt ale anumitor firme. „Locurile de par-
care sunt ale cetăţenilor, nu sunt pentru 
maşinile firmelor. Fac apel ca cetăţenii să 
se gândească la o formulă de închiriere. 
Preţul va fi între 100 şi 120 de lei pe an”, a 
precizat Tudor Pendiuc. 

În 12 şi 13 septembrie a. .c., ca 
preşedinte al AMR, primarul Tudor Pen-
diuc a participat, la Tulcea, la Adunarea 
Generală a Consiliilor Judeţene. S-au pur-
tat discuţii legate şi de modificarea Legii 
1447 referitoare la susţinerea sportului. 

Tot la Tulcea, primarul Pendiuc a cerut 
preluarea de către autorităţi a cazărmilor şi 
a terenurilor care nu sunt folosite de Minis-
terul Apărării. 

Despre preluarea cazărmilor dezaf-
ectate primarul Tudor Pendiuc a discutat 
şi la Palatul Parlamentului, la Camera 
Deputaţilor. „Senatul a respins acest proi-
ect de lege. Am susţinut că e absolut nec-
esar să ne revină, prin transfer la cererea 
localităţii. Este necesar pentru că avem ex-
trem de multe responsabilităţi pe care nu 
le putem duce la îndeplinire pentru că nu 
avem locaţii. Cele afectate sau parţial deza-
fectate consumă bani pentru construcţii, 
pază. Ceea ce solicit eu înseamnă o mai 
bună gospodărire a bunului naţional, a 
banului public.”

În 26 septembrie a. c., la sediul 
Primăriei Piteşti, a avut loc întâlnirea cu 
producătorii agricoli şi de produse agro-al-
imentare din judeţul Argeş. La întâlnire au 
participat reprezentanţii Prefecturii Argeş, 
ai Consiliului Judeţean Argeş şi ai Direcţiei 
Agricole Argeş. S-au purtat discuţii referi-
toare la problemele pe care producătorii le 
întâmpină. S-a propus înfiinţarea pieţelor 
volante în cartierele piteştene, care să 
funcţioneze după un program bine stabilit 
şi să aducă producătorii mai aproape de 
beneficiari: «Mi-am manifestat întreaga 
deschidere şi îi aşteptăm. I-am invitat în 
zona centrală, la „Toamna piteşteană”, 
unde vor fi şi sectoare cu mici, grătare etc. 
Producătorii care sunt din viitoarea zonă 
metropolitană, sau au sediul social aici, vor 
beneficia de reduceri».

Atunci când a fost plecat în străinătate, 
primarul Pendiuc a fost impresionat de o 
frază pe care a auzit-o la una dintre dezba-
terile la care a participat: „Nu este foarte 
important cât cheltuieşti, cel mai impor-
tant este cum cheltuieşti!”.

În 28 septembrie a. c. primarul Pendiuc 
a participat la o conferinţă privind deşeurile 
menajere. 

BCMU Piteşti a câştigat prima ediţie 
a supercupei României la baschet mascu-
lin. Baschetbaliştii piteşteni i-au învins cu 
scorul de 83 - 75 pe cei de la CSU Ploieşti. 

„A fost o victorie la care, sincer, nu mă 
aşteptam. Dorinţa mea a fost să jucăm fru-
mos în faţa unei echipe care era invincibilă 
o perioadă, un fel de Barcelona a fotbalului. 
Mi-a plăcut spiritul de luptă al lui Burlacu, 
cel care, la 34 de ani, a stat trei reprize în 
teren. Îi felicit pe toţi, pe antrenorii Tudor 
Costescu şi Sorin Căprărescu. E o victorie 
care vine să răsplătească eforturişle pe 
care municipalitatea le face pentru baschet. 
Mulţi nu ştiu că ideea unei supercupe la 
baschet mi-a aparţinut acum doi ani. Dom-
nul Ziguli mi-a amintit. De ce să nu avem şi 
noi o supercupă la baschet, ca la fotbal?”, 
se întreba atunci primarul. Şi iată că a fost 
de bun augur, ai noştri câştigând. 

Primarul Pendiuc a participat, la Viena, 
la a VIII-a conferinţă a regiunilor şi oraşelor 
Europei. La lucrările care au avut ca temă 

„Îmbătrânirea activă”, primarul a prezen-
tat un material cu ceea ce a întreprins, în 
acest sens, municipalitatea pentru pen-
sionari. La Viena au mai fost prezenţi cinci 
foşti prim-miniştri, trei miniştri din Austria, 
preşedinţi de mari firme, opt ambasadori 
la Viena, francezi, croaţi, sârbi, turci, nemţi, 
greci, austrieci.  

„Am mai învăţat câte ceva în Austria. 
Noi, cei care venim din sistemul centralizat, 
comunist, din sud-estul Europei, ştim ce 
înseamnă şi vrem descrentralizare. Cei din 
afară, neştiind cum funţionează, îşi doreau 
un asemenea sistem. O realitate pe care 
trebuie s-o transpunem e că democraţia 
trebuie să plece de jos. Nicio hotărâre care 
vizează autoritatea locală nu trebuie luată 
la nivel central. Aşa spuneau comisarii eu-
ropeni. Dar ce să faci când îţi vin de sus 
măsuri care nu sunt binevenite?”, se între-
ba, retoric, primarul Tudor Pendiuc. 

În luna septembrie a. c. poliţiştii locali 
au identificat peste 300 de autovehicule 
parcate neregulamentar şi au aplicat tot 
atâtea amenzi. Au fost identificate 32 de 
vehicule cu tracţiune animală şi au fost 
aplicate sancţiuni contravenţionale. Au fost 
aplicate 38 de sancţiuni contravenţionale 
pentru nerespectarea ordinii şi liniştii pub-
lice. Au fost verificaţi peste 200 de agenţi 
economici şi producători agricoli şi peste 
20 de unităţi de alimentaţie publică. Au fost 
efectuate controale în vederea menţinerii 
disciplinei în construcţii, a menţinerii 
curăţeniei pe străzile şi în parcurile munici-
piului şi s-au efectuat acţiuni pentru asigu-
rarea unui climat de siguranţă în mijloacele 
de transport în comun. Poliţiştii locali au 
asigurat desfăşurarea în condiţii optime a 
celor şase centre de colectare taxe şi im-
pozite. 

Au continuat lucrările de amenajare 
şi asfaltare străzi şi alei, amenajare drum, 
amenajat parcări, amenajat/reparat tro-
tuare, rostuit/montat bordure, reparaţii 
cu asfalt, amenajat cimitir Prundu, săpat 
manual, încărcat pământ în auto cu bobkat, 
verificat şi montat indicatoare rutiere, fr-
ezat denivelări, săpături pentru hidoizolaţie, 
montat piloni, vopsit lise şi executat marca-
je, efectuate de lucrătorii de la ASP Piteşti, 
Şantier Valea Mare. 

Lucrătorii de la Salpitflor Green au efec-
tuat, în luna septembrie a. c., următoarele 
lucrări: plivit buruieni din garduri vii, arbuşti,  
peluze gazonate şi în rondurile cu flori, mo-
bilizat solul la garduri vii, trandafiri, arbuşti 
şi în rabate flori, tuns gard viu, mozaic şi 
arbuşti, întreţinere curăţenie pe zonele 
verzi şi la locurile de joacă pentru copii, 
cosit iarbă şi strâns resturi vegetale, udat 
plante, combatere dăunători, fertilizat şi er-
bicidat plante, tăiat arbori uscaţi, întreţinut 
curăţenia în zonele verzi şi la locurile de 
joacă, greblat peluze, încărcat în remorci 
şi transportat la locurile de depozitare res-
turile vegetale din sectoare, măturat alei şi 
scări, golit coşuri de gunoi, spălat bănci şi 
coşuri de gunoi. 

Mihaela FULGEANU MATEI

Primarul Tudor Pendiuc face apel la toţi deţinătorii de câi-
ni de companie ca atunci când îi scot la plimbare să îi 
ţină în lesă şi cu botniţă. Iar dacă este nevoie, după ce 

patrupezii îşi fac necesităţile, să le strângă într-o punguţă. Aşa 
cum fac locuitorii Vienei, care au la ei măturică şi făraş, când 
animalele îi însoţesc în plimbare. 


